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PROTOKÓŁ NR IV/2011 

 z IV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 28 stycznia 2011 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Miśkiewicz  - Radna Powiatu Wieluńskiego 

5. Agnieszka Kucharska  - Pracownik Urzędu Gminy 

6. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

9. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas  

10. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas 

11. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

12.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

16.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu III sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu Gminy Wierzchlas na 2011 rok.. 

b) wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Wierzchlas, 

c) zarządzenia wyborów do organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy. 

d) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych, 

e) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów) 

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Przycłapy, gmina Wierzchlas, 

6. Zapoznanie się z opracowaniem Monografii Gminy Wierzchlas. 

7. Dyskusja na temat remontu  budynku Szkoły w Jajczakach.  

8. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 
 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie IV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów,  

radną Radna Rady Powiatu Wieluńskiego Krystynę Miśkiewicz oraz 

pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 radnych, co 

stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować uchwały Rada 

Gminy. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

 Przewodniczący poddał  projekt porządku pod głosowanie i przyjęty został 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu III sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 
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Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 29 grudnia 2010 r. do 28 stycznia 2011 r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 
Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia Budżetu Gminy Wierzchlas na 2011 rok. 

Wprowadzenia  do tematu dokonała Pani Skarbnik Teresa Nowak i powiedziała, 

że projekt Budżetu omówiony był na poszczególnych posiedzeniach Komisji 

Rady Gminy. Pani Skarbnik omówiła najważniejsze założenia budżetu 

i wskazała różnice występujące w projekcie budżetu w porównaniu 

z rozwiązaniami z lat ubiegłych. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  Barbara Puczkowska – 

odczytała Uchwałę Nr IV/19/2011  z dnia 11 stycznia 2011r.  Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi w sprawie  opinii  o przedłożonym  projekcie  Budżetu 

Gminy Wierzchlas na 2011 rok, Uchwałę Nr IV/20/2011 z dnia 11 stycznia 

2011 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  w sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego Gminy oraz Uchwała Nr IV/21/2011 

z dnia 11 stycznia 2011 r.  w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie 

prognozy finansowej Gminy Wierzchlas.  

Opinia stanowi załącznik nr 4, 5 i 6 do protokołu. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania bądź uwagi do projektu Budżetu Gminy 

Wierzchlas na 2011r.  

Otwarto dyskusje na temat budżetu. 

1) Radna Rady Powiatu w Wieluniu Krystyna Miśkiewicz powiedziała, że 

nie dysponuje materiałami, dotyczącymi projektu budżetu ale zwróciła się 

z pytaniem jako mieszkanka wsi Toporów, czy Rada Gminy przewiduje 

w projekcie  budżetu  na rok 2011 wykonanie nalewki asfaltowej na ulicy 

Sosnowej w Toporowie. W ubiegłym roku zwracała się z prośbą o pokrycie tej 

drogi z destruktem, ponieważ jest ona utwardzona rakotwórczym środkiem i nie 

może tak być, że w XXI wieku ulice stwarzają zagrożenie nie tylko w ruchu 

transportowym, ale przede wszystkim z tego tytułu, że  jest bardzo szkodliwa 

substancja na tych drogach. Otrzymała wówczas ustane zapewnienie, ze w tym 
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roku tj. 2011 zostanie wykonana porządnie ta droga nie z destruktu, tylko 

asfaltowa tak jak ulica Topolowa i w związku z tym zapytała, czy będzie ta 

droga zrobiona i czy Rada dotrzyma słowa.   

Wójt wyjaśnił, że oprócz Szlaku Bursztynowego, którego drugi etap jest 

realizowany w tym roku nie ma  zaplanowanej żadnej drogi do realizacji, będzie 

jeszcze podział nadwyżki budżetowej ale to nie będą takie duże środki żeby 

wszystkich zaspokoić. Dodał, że w Toporowie  realizowany jest Szklak 

Bursztynowy za mnóstwo pieniędzy, przez cały Toporów wykonany zostanie 

chodnik, nakładka na istniejącym asfalcie oraz dokończony zostanie odcinek 

drogi Toporów - Krzeczów i to jest wszystko robione dla Toporowa. 

Radna Rady Powiatu w Wieluniu Krystyna Miśkiewicz -  advocem 

powiedziała, że wie,  jakie duże są te nakłady finansowe, ale zwróciła uwagę na 

to co Rada Gminy obiecała w ubiegłym roku realizację tego zadania i dlatego 

teraz ten temat  porusza. Zapytała  co w zamian Rada Gminy proponuje, bo jeśli 

nie zostanie wykonana porządna droga to ponownie  wnioskuje o pokrycie drogi 

destruktem, żeby nie zagrażała ona bezpieczeństwu mieszkańców, ponieważ jest 

tam ciągła zabudowa i mieszkają tam malutkie dzieci, dzieci szkolne i również 

dorośli mieszkańcy. Dlatego zwróciła się z prośbą o ponowne  uwzględnienie 

wniosku. 

Wójt  - dodał, że gdyby była możliwość w ubiegłym roku  pozyskania  

destruktu to  już zostało by to zadanie zrobione, ale są tak ogromne inwestycje 

realizowane na naszym terenie i wszystkie zjazdy oraz pobocza obsypywane są 

tym właśnie  destruktem tak, że firmy które pozyskują ten materiał ze starej 

drogi i wykorzystują wszystko do nowo powstałej inwestycji i jeszcze im 

brakuje  tego materiału. Jest to towar trudny do pozyskania, dokąd to póki będą 

trwały takie duże inwestycje drogowe. 

2) Radny Stanisław Parzyjagła  powiedział, że na Komisji Rolnictwa  

Leśnictwa i Ochrony Środowiska zgłoszony został wniosek w sprawie 

przesunięcia środków z Działu 600 Transport i Łączność z inwestycji  – remont 

parkingu koło remizy w Wierzchlesie na zadanie w Kraszkowicach polegające 

na zagospodarowaniu terenu wokół remizy w wysokości 30.000 zł. Radny 

dodał, że w ubiegłym roku został wykonany parking naprzeciwko remizy 

w Wierzchlesie, a w Kraszkowicach nic się nie robi i teren jest zaniedbany, 

a budynek remizy jest majątkiem komunalnym Gminy. 

Wierzchlas otrzymał w ubiegłym roku bardzo ładny parking na przeciwko OSP  

w Wierzchlesie i zwrócił się o uwzględnienie tej zmiany w projekcie budżetu.  

Wójt wyjaśnił, że strażacy gospodarują obiektem oraz całym terenem wokół 

remizy i dbają o jego wygląd.   

Ponadto gmina dba i wycina krzaki, które co jakis czas wyrastają.  

Na Komisji prowadzone były w tej sprawie rozmowy i uzgodnione zostało, że 

zakupiona kostka przeznaczona zostanie na zagospodarowanie terenu wokół 

remizy. 
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Radny Radosław Kolbert powiedział, że OSP Kraszkowice jak może to 

drzewa sama usuwa, gmina tylko raz pomogła, co roku krzaki są usuwane, to nie 

polega na tym, żeby Wierzchlasowi zabrać 30.000 zł tylko jest to mienie 

gminne, dlatego nalazłoby to pożądanie ogrodzić , przystanek został rozebrany 

kilka lat temu i nic nie zostało uporządkowane. Pozostała dziura w ogrodzeniu, 

które postawione zostało w latach 60-tych przez członków straży tak jest do tej 

pory.    

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował aby  środki przeznaczone na 

parking przy szkole  w Kraszkowicach przeznaczyć na zagospodarowanie terenu 

wokół remizy. Radnym z  Kraszkowic zależy na tym aby ten teren doprowadzić 

do odpowiedniego wyglądu. 

Wójt – wykonany został nowy dach, wyremontowane zostało pomieszczenie dla 

Zarządu OSP i cały czas jest cos robione i nie ma tak aby wszystko zostało 

zrobione naraz. 

Radny Radosław Kolbert i za to jesteśmy Wójtowi wdzięczni. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Tadeusz Ignasiak zaproponował aby środki 

na zagospodarowanie terenu wokół remizy w Kraszkowicach wygospodarować 

z innych źródeł, a te zaplanowane dla Wierzchlasu  pozostawić tak jak to jest 

w projekcie budżetu.  

Radny Stanisław Parzyjagła  - OSP Wierzchlas ma potężne dochody 

z czynszu za wynajem pomieszczeń  w budynku remizy. 

Wójt wyjaśnił, że kryli niedawno papą termozgrzewalna cały dach  budynku i 

występowali do Rady Gminy o dotację i otrzymali 4.000 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował aby środki zaplanowane na 

wykonanie chodnika koło szkoły w Kraszkowicach przenieść na 

zagospodarowanie terenu wokół remizy i pozostawić projekt budżetu tak jak 

jest. 

Radny Stanisław Parzyjagła – Wójt powiedział żeby nie burzyć tego co jest 

zaplanowane w budżecie, to znaczy nie burzyć Wierzchlasu ale 

w Kraszkowicach wszystko można zmieniać.   

Przewodniczący Rady Gminy na Kraszkowice przeznaczone będą ogromne 

środki tj. ok. 500 tys. zł na wykonanie boiska. 

Radny Józef Krzeszowski w związku z tym, że komisje nie przedkładamy  

stanowisk, które zostały wypracowane na swoich posiedzeniach Komisji. Radny 

powiedział, że na Komisji głosował przeciwko projektowi budżetu ze względu 

na to że środki przyznane na rozwój infrastruktury na terenie, którego jest 

reprezentantem nijak się nie mają do ludności, która ten teren zamieszkuje, 

owszem sa zaplanowane wydatki na budowę parkingu przy OSP. Nie jest to 

parking dla strażaków, parking ten został zniszczony przez Urząd Gminy, który 

tam magazynował kruszywo drogowe, które rozwożone było na teren całej 

gminy i teraz trzeba to naprawić i stąd  to zadanie jest koniecznie i zaplanowane 

w projekcie budżetu.  Następnie zaplanowane środki inwestycyjne na wodociąg 

30.000zł, i z których to środków realizowana będzie tylko część na terenie 
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Wierzchlasu, reszta będzie realizowana poza terenem Wierzchlasu i stąd  uwaga 

do projektu jest taka, że  będzie radny głosował przeciwko temu projektowi 

budżetu dlatego, że nie została uwzględniona żadna  interpelacja i wnioski do 

projektu budżetu, które  składane  były pod koniec poprzedniej kadencji 

następnie zwrócił się o udzielenie na to pytanie odpowiedzi na piśmie. 

Radna Sylwia Wrzała w kwestii formalnej przypomniała, że Rozwój Obszarów  

Wiejskich na wieś Kraszkowice i Mierzyce są  zaplanowane   bardzo duże 

środki Wierzchlas jest naszą wizytówką, nie tylko wizytówką samego 

Wierzchlasu ale także całej gminy. Należy wziąć pod uwagę to że odbierając 

pieniądze Wierzchlasowi  robiona będzie krzywda jej mieszkańcom. Radna 

w dalszym ciągu upiera się przy założenie lepszego lusterka, ale zawsze winne 

jest Województwo. Skierowane  zostały wnioski  zwróciła się do mieszkańców 

z prośbą o rozwiązanie tego problemu, ale wszystko bez echa. Nie należy się 

kłócić o drobne pieniądze te 30.000 zł bo to nie jest coś co się odbiera komuś  na 

stale , przecież jest ponad 500.000 zł na Kraszkowice i ponad 1.000.000 zł na 

Mierzyce i czego jeszcze można chcieć. 

Radny Radosław Kolbert – my nie chcemy nikomu niczego zabierać tylko 

chcemy aby gmina zadbała o nasze mienie komunalne i aby znalazły się środki 

na tą drobną inwestycję. 

Radna Sylwia Wrzała można wygospodarować środki tylko dlaczego zawsze 

Wierzchlas ma być pokrzywdzony. 

Radny Stanisław Parzyjagła  dlatego Komisja Rolnictwa postawiła taki 

wniosek, bo  nie było w budżecie innych  środków ani alternatywy na to 

zadanie, i nie było możliwości wziąć środków z innych działów dlatego został 

wskazana ta inwestycja i jest to logiczne. 

Radny Józef Krzeszowski  polemizując z radnym Przyjagłą wynika z   tego że 

w Komisji tej nie ma żadnego przedstawiciela z terenu Wierzchlasu i dlatego 

przypisano zabranie środków z Wierzchlasu to po pierwsze, a po drugie my nie 

jesteśmy przeciwni temu aby wykonać  parking przed OSP Kraszkowice  tylko 

dlaczego to ma być kosztem Wierzchlasu, który ma najmniejsza liczbę środków 

przyznaną na  inwestycje na rok 2011, w tym w ramach tych środków sa jeszcze 

inwestycje realizowane w innych miejscowościach.  

Następnie Przewodniczący Jacek Młynarczyk poddał pod głosowanie wniosek 

zgłoszony przez Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska w/w 

sprawie „za” był 1 radny, 5 radnych  było „przeciw” i 9 radnych „wstrzymało” 

się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

Rada Gminy większością głosów odrzucała propozycje  zmiany do projektu 

Budżetu Gminy Wierzchlas na 2011 rok.  

Radny Tomasz Pietrzak  zgłosił wniosek o wydłużenie oświetlenia ulicznego 

o jedną godzinę tj. pół godziny wcześnie  i pół godziny dłużej. 

Przewodniczący Rady Gminy Wierzchlas  to nie wymaga wprowadzenia zmian 

do projektu budżetu.  
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Nie było więcej uwag do projektu Budżetu Gminy Wierzchlas na 2011rok, 

następnie Przewodniczący Jacek Młynarczyk  poprosił Skarbnika Gminy Teresę 

Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr IV/15/2011 w sprawie uchwalenia 

Budżetu Gminy Wierzchlas na 2011r.   

uchwała  poddana zastała pod głosownie  i przyjęta większością głosów „za” 

było 11 radnych i 4 radnych „wstrzymało się” od głosu. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych, co stanowi kworum i rozstrzyga o ważności 

głosowania. 

Budżet Gminy Wierzchlas na 2011 rok został przyjęty większością głosów.  

 

b) Podjęta została również Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchlas na lata 2011 - 2021 

 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

c) wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Wierzchlas, 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

poinformował, że temat ten omawiany był na posiedzeniach poszczególnych 

Komisji i radni zapoznali się wówczas szczegółowo z tematem zmian, które 

prowadzone zostały do Statutu Gminy. 

Nie było więcej uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący 

Jacek Młynarczyk  poprosił Sekretarza Gminy  o odczytanie projektu uchwały                                         

Nr  IV/17/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

d) zarządzenia wyborów do organów wykonawczych jednostek  

pomocniczych gminy. 

Wprowadzenia  do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

poinformował, że przeprowadzenie wyborów na sołtysów i rad sołeckich należy 

zorganizować w terminie 3 miesięcy od wyborów stanowiących Gminy czyli  

Rady Gminy. Wybory odbyły się 21 listopada w związku z tym wybory do 

organów pomocniczych należy przeprowadzić zamkniętym terminie  do 21 

lutego 2011r. Sekretarz powiedział, że każde sołectwo ma swój Statut 

w związku z tym należy podjąć oddzielną uchwalę dla każdego sołectwa  

i wymaga tego zasady techniki prawodawczej skłaniają  nas do tego aby 

zarządzić przeprowadzenie wyborów dla każdego sołectwa.   

Nie było więcej uwag ani pytań, w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk  poprosił Martę Kowalczyk   o odczytanie projektów uchwał od                                          

Nr  IV/18/2011  do Nr IV/32/2011 w/w sprawie, następnie uchwały poddane 
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zostały pod głosowanie i przyjęte zostały jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 
e) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych, 

Wprowadzenia  do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

poinformował, że zgodnie z Ustawą o samorządzie gminnym wysokość diet 

i sposób jej wypłacania i  naliczenia ustala  Rada Gminy w swojej uchwale i jest 

to niezawisła kompetencja Rady Gminy. Komisje tym tematem zajmowały się 

na swoich posiedzeniach  i wyraziły zgodę  na przedstawioną propozycje  nie 

było innych wniosków i uwag. 

Nie było więcej uwag ani pytań, w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk  poprosił Martę Kowalczyk  o odczytanie projektu uchwały Nr       

IV/33/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów) 

Wprowadzenia  do tematu dokonał Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk, który 

poinformował, że sytuacja jest podobna jak przy wcześniejszej uchwale 

ponieważ ustalanie wysokości diet dla sołtysów również leży w kompetencji 

Rady Gminy. Komisje tym tematem zajmowały się na swoich posiedzeniach  

i wyraziły zgodę  na przedstawioną propozycje  nie było innych wniosków 

i uwag. 

Nie było więcej uwag ani pytań, w związku z tym Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk  poprosił Martę Kowalczyk  o odczytanie projektu uchwały Nr 

IV/34/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 
g) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Przycłapy, gmina Wierzchlas, 

Wprowadzenia  do tematu dokonała Agnieszka Kucharska , i powiedziała, że 

sprawa była omawiana na posiedzeniach Komisji i jedna z Komisji 

zaproponowała aby nie robić  ślepego zaułku tylko przejść sąsiednią działką 

nr 77/1. Skontaktowałam się z panią , której wniosek jest omawiany i która ma 

problem z tym budynkiem czy sąsiadka wyraziłby zgodę i co o tym myśli, 

jednak Pani Świderska powiedział, ze nie ma sensu kontaktować się z ta osobą 

dlatego, ze ta działka cała jest już zagospodarowana i na pewno się nie zgodzi 

aby z jej działki wydzielić część pod drogę. Ponadto żadna Komisja nie podjęła 

decyzji na swoim posiedzeniu dlatego zwróciła się do radnych o wypowiedzenie 

w tym temacie.  

Stanisław Parzyjagła – to wszystko wiąże się z finansami. 
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Przewodniczący Rady Gminy – jeśli właściciel sąsiedniej działki nie zgadza 

się na to aby wydzielić część pod drogę przy zmianie planu to nie ma o czym 

dyskutować.  

Wójt zabrał głos i powiedział, że mamy trzy wyjścia z tej sytuacji: po pierwsze 

zapłacić za zmianę planu, po drugie możliwe że uda się zmusić tych co zawinili 

do zmiany planu, a po trzecie to jest wyburzenie tego budynku który został 

pobudowany. 

Radny Józef Krzeszowski zapytał kto w tej sytuacji zawinił  jaka  instytucja 

i czy jest możliwość egzekwowania środków.  

Agnieszka Kucharska odpowiedziała, że w pierwszej kolejności instytucja 

która zawiniła był projektant, który źle  narysował projekt, a nie zauważyło tego 

Starostwo Powiatowe i zatwierdziło projekt. Wnioskodawczyni będzie żądała 

odszkodowania  od Starostwa Powiatowego.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek w sprawie czy 

Gmina Wierzchlas przystępuje do zmiany Planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Przycłapy cz nie? 

„za” nie było nikogo,   „przeciw”  było  9  radnych  i  6 radnych  „wstrzymało 

się od głosu” 

Rada Gminy większością głosów odrzuciła projekt uchwały w sprawie zmian 

w planie zagospodarowania przestrzennego wsi Przycłapy. 

 

Punkt 6 

Zapoznanie się z opracowaniem monografii Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący powitał serdecznie Pana dr  Zdzisława Włodarczyka i udzielił 

mu głosu w celu przybliżeniu radnym sposobu opracowywania monografii 

gminy. 

Pan Zdzisław Włodarczyk powiedział, że jest pracownikiem Agencji 

restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Wieluniu, redaktorem Naczelnym 

Rocznika Wieluńskiego członkiem redakcji kilku czasopism i zajmuje się 

regionalistyką czyli dziejami naszego terenu – Powiatu Wieluńskiego. 

Cieszy się, że w Gminie Wierzchlas powstała inicjatywa opracowania 

Monografii Gminy Wierzchlas. Pierwszą gminą , która rozpoczęła opracowanie 

takiej monografii była Gmina Mokrsko, która ujrzała światło dzienne w 2004 r., 

następne były Gmina Ostrówek, Czarnożyły i obecnie skończone jest 

opracowanie gminy Osjaków.  

Następnie Pan Włodarczyk przybliżył radnym znaczenie słowa monografia oraz 

przedstawił wydaną niedawno monografię Gminy Czarnożyły, której jest 

redaktorem i  dodał, że monografia ta w 2009 r.  zajęła I miejsce i otrzymała 

Złoty Ekslibrys Biblioteki Wojewódzkiej w Łodzi na najlepsze tego typu 

opracowanie. Monografia zawiera kilkanaście rozdziałów, w których  zawarta 

jest cała dotychczasowa wiedza o terenach gminy. Jest to  wiedza dotycząca 

spraw historycznych, geograficznych z uwzględnieniem lokalnych rzeczy 

ważnych dla społeczeństwa lokalnego. Inne rozdziały dotyczą archeologii 
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i dotyczą poszczególnych okresów kiedy różne ciekawe wydarzenia miały 

miejsce.  W monografii sa zawarte informacje o wszystkich miejscowościach 

danej gminy i całe spektrum życia dotyczące przeszłości i po części  

teraźniejszości. Ważnym rozdziałem są związki i dzieje  kościelne. Wydanie 

monografii jest bardzo ważne i potrzebne dla gminy  bowiem jest to 

wspomnienie osób, które  pracowały i żyły na tym terenie i jest to złożenie 

hołdu poprzednim pokoleniom. Ponadto mieszkańcy również potrzebują wiedzy 

o osobach które żyły na tym terenie.   

Przewodniczący Jacek Młynarczyk powiedział, że temat ten omawiany był na 

wszystkich posiedzeniach Komisji, radni zapoznali się z tym tematem 

i wypowiedzieli się pozytywnie i  zapytał się radnych o pytania w tym temacie. 

Radny Józef Krzeszowski – przedstawiona prezentacja przez szacownego 

gościa Pana Włodarczyka jest warta rozpatrzenia i pochylenia  się nad 

propozycją, zapytał się jaki będzie koszt opracowania takiej monografii i czy 

zaplanowane środki w budżecie Gminy na 2011r. które są bardzo skąpe na 

kulturę i czy będzie nas stać na realizację takiego zadania. 

Pan Zdzisław Włodarczyk wyjaśnił, że napisanie monografii rozłożona jest na 

kilka lat, pierwsze miesiące polegają na nakłonieniu autorów do napisania 

pewnych rozdziałów bowiem wiąże się to z wyjazdami a nie wszyscy maja czas 

aby podjąć się takiej pracy. Ze wstępnych ustaleń wynikło, że publikacja 

ujrzałaby światło dzienne za 4 lata i koszt rozłożony były na poszczególne lata 

tz. 2011 nie było by żadnych wydatków, cześć wydatków poniesiona zostałaby 

w 2012 r. w 2013 największe liczba napisanych artykułów i największe koszty 

a 2014 rok związany był by ze sprawami wydawniczymi. Dodał, że honoraria 

autorskie ustalone zostały już wcześniej i  za jeden arkusz drukarski czyli 40 tys. 

znaków ze spacjami pobierają 0,6 % średniej pensji w skali przedsiębiorstw na 

dzień wystawienia rachunków czyli wynosi to ok.  2.000 zł brutto za jeden 

arkusz. Arkuszy jest ok. 27 szt. trudno na chwilę obecna powiedzieć jaki będzie 

ogólny koszt końcowy bowiem związany jest on jest z liczba wydanych 

egzemplarzy i ogólny koszt wydania. W przybliżeniu podał, że koszt wyniesie 

ok. 100.000 zł. jednak część środków zwróci się ze sprzedaży egzemplarzy tej 

monografii a jest to inwestycja w przyszłość i w promocje gminy. Zachęcał 

radnych do podjęcia decyzji o opracowaniu takiej monografii. 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk podziękował serdecznie Panu 

dr Zdzisławowi Włodarczykowi za przybycie na sesję i udzielenie 

szczegółowych wyjaśnień oraz zachęcał radnych do podjęcia Uchwały 

w sprawie opracowania monografii dla Gminy Wierzchlas.  
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Punkt 7 

Dyskusja na temat budynku Szkoły w Strugach. 

 

Wójt powiedział, że dzwonił do Stowarzyszenia do Częstochowy jednak Pani 

Prezes miała umówione na dzisiejszy dzień już wcześniej spotkanie i nie mogła 

dojechać ale przyjedzie za jakiś czas i temat zostanie doprecyzowany. 

Przekazała  jednak informację, ze pustostan który powstał po zwolnieniu lokalu 

mieszkalnego zostanie zagospodarowany przez Szkołę, natomiast dach  również 

zostanie przez nich wyremontowany. 

 

Punkt 8 

Interpelacje wolne wnioski i zapytania.  

1) Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że są dwa wnioski wynikające  

z obrad Komisji  Rady Gminy pierwszy jest to wniosek Komisji Oświaty  

w sprawie przedłużenia działania oświetlenia ulicznego o 1 godzinę w całej 

gminie tj. zaświecanie się lamp pół godziny wcześniej i świecenie pół godziny 

dłużej niż to jest obecnie. 

Następnie powyższy wniosek Przewodniczący poddał pod głosowanie i „za” 

było 15 radnych nikt się nie wstrzymał i nie był przeciw,  wniosek został 

przyjęty jednogłośnie.  

 

2) Drugi wniosek dotyczy wyrażenie opinii w sprawie likwidacji zbiornika  

przeciw pożarowego w Mierzycach.   

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że opinia Rady Gminy nie jest 

wiążąca w tym temacie . 

Głos zabrał Wójt, który powiedział, że próbował uzyskać jednoznaczną decyzję 

i stanowisko w tej sprawie od Pana Burzyńskiego Kierownika Powiatowego 

Zarządu Dróg w Wieluniu. Otrzymał informację że wykonana zostanie kratka 

ściekowa do której wpływać będzie woda, natomiast nie zależy im na z tym 

zbiorniku dlatego, ze pójdzie ściek przy krawężnikowy i w tym ścieku woda ma 

się przemieszczać. Wójt dodał, że zbiornik ten jest zbiornikiem przeciw 

pożarowym, jest on ogrodzony tylko,  że nie zdarzało się aby korzystać z tej 

wody jednak może się zdarzyć sytuacje że będzie on potrzebny. Podobna 

sytuacja była w poprzedniej kadencji w Łaszewie i wówczas Rada Gminy nie 

zgodziła się na likwidacje tego zbiornika. Ponadto Gmina może wykupić tą 

część gruntu.  

Radna Agata Stępińska – powiedział, że zbiornik ten jest w ogóle nie 

czyszczony  i nie filtrowany i nie można by było z niego nabrać wody  do 

pożaru. Ogrodzenie jest popsute, jednak  można by było wykonać odpływ tej 

wody  z drogi w pole. 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk powiedział, że Rada Gminy zajmuje się 

wyrażeniem opinii czy zlikwidowany zostanie zbiornik czy nie, a odnośnie 
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sposobów rozwiania tego problemu i funkcjonowania  to można dopiero później 

podyskutować . 

Radny Józef Krzeszowski – z nazwy wynika że jest to zbiornik 

przeciwpożarowy czyli właścicielem jest albo Urząd Gminy albo Państwowa 

Straż Pożarna 

Wójt jest to własność gminy, która go budowała.  
Dalej Radny Krzeszowski  w okresie kiedy takie zbiorniki były budowane to 

właściciele działek na których były one sytuowane dostawali odszkodowanie z 

tego tytułu i to jest własnością Urzędu Gminy i to Urząd Gminy decyduje co z 

tym zrobić, a nie Rada Gminy ma się wypowiadać w tym temacie. 

Radny Tomasz Pietrzak zapytał czy są jakiekolwiek  umowy z właścicielką  

posesji na której znajduje się zbiornik. 

Wójt – nie ma umowy. 

Radny Tomasz Pietrzak w związku z tym gmina nie ma żadnej władzy nad ta 

posesją , a skoro nie ma żadnych umów z właścicielem działki  to Rada Gminy 

nie może zakazywać likwidacji zbiornika 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk – Rada Gminy wyrazi tylko swoją opinie 

poprzez głosowanie. 

Wójt dlatego Rada musi wyrazić opinię ponieważ jest to sprawa majątkowa 

gminy i kompetencje są w tym przypadku Rady Gminy a nie Wójta. 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk jest to tylko kwestia formalna 

przeprowadzenie głosowania. 

Radny Józef Krzeszowski – jeżeli radni będą głosowali to może  okazać się że 

radni podejmą decyzję za którą pójdą koszty finansowe i należy roztropnie 

rozstrzygnąć tą sprawę. Jeżeli Rada Gminy podejmie jakąkolwiek decyzję to 

może ona nieść za sobą konsekwencje prawne i finansowe. 

Radny Jerzy Cieślak  - osoba taka może domagać się odszkodowania od 

gminy. 

Stanisław Parzyjagła  - Komisja Rolnictwa wyraziła swoja opinię i może  tą ta 

opinie  dać pod rozpatrzenie Radzie Gminy. 

Radny Tadeusz Ignasiak – zaproponowała aby sprawę poruszyć na zebraniu 

wiejskim wsi Mierzyce i wówczas niech mieszkańcy wypowiedzą się w tym 

temacie. 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk stwierdził, ze najbardziej kompetentnej 

w wyrażeniu opinii w sprawie zasypania zbiornika będą mieszkańcy którzy 

wypowiedzą się na najbliższym zebraniu wiejskim.  

 

3) Skarbnik Gminy Teresa Nowak poinformowała, że Ustawa obliguje Gminę  

do wypłacenia nauczycielom jednorazowego dodatku do wynagrodzenia. Jest to 

dodatek uzupełniający do wynagrodzenia i należy  wypłacić go do 31 stycznia 

br. w związku z tym, że środki te nie są zaplanowane w naszym budżecie 

dlatego z tym problemem wracam się do radnych na obecnej sesji aby wyrazili 

zgodę  czy wypłacać środki czy nie, a wygospodarować je z nadwyżki 
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budżetowej, albo wstrzymać wypłatę. Dodała iż  obliguje nas do tego ustawa 

wiec należy te środki wypłacić  i jest to kwota 215.000 zł. zwróciła się do rady 

gminy o wyrażenie opinii dotyczącej wypłaty „tzw. czternastki”. 

Radny Józef Krzeszowski zapytał w kwestii formalnej iż projekt budżetu 

opracowywany był pod koniec października , a ustawa weszła w życie z dniem 

19 listopada 2009 r. i dlaczego środki na to zadanie nie zostały ujęte w projekcie 

budżetu. 

Skarbnik wyjaśniła, że wcześniej nie można było wyliczyć kwoty jaka 

należałoby by zabezpieczyć ponieważ można tego dokonać po zakończonym 

roku kalendarzowym.  

Radny Marcin Kowalczyk  -  nie było wcześniej możliwości zabezpieczania 

środków ponieważ mogła zaistnieć sytuacja że w ogóle środki były by 

niepotrzebne.  

Sekretarz wyjaśnił, że dodatek wynika z ustawy na zasadzie określonej przez 

Ministerstwo wyliczenia średnich wysokości wynagrodzeń  z  poprzedniego 

roku na podstawie określonych średnich wynagrodzeń i jeżeli w poszczególnych 

szkołach nauczyciele, który nie osiągnęli tych średnich płac w związku z tym 

należy im wypłacić  wyrównanie do tej średniej. Nie ma możliwości 

precyzyjnego wyliczenia wcześniej tej kwoty ponieważ trzeba zsumować 

wyliczenie za cały rok. 

Wójt nadmienił, że gdyby Rada Gminy nie wyraził zgody na wypłacenie 

wyrównanie, to nauczyciele mogą wejść we wspólny spór i wówczas zapłacimy 

dodatkowo z odsetkami. 

Radny Józef Krzeszowski zaproponował aby na przyszły rok 2012  

zarezerwować w projekcie budżecie jakąś orientacyjna kwotę na to zadanie na 

przykład 100.000 zł lub 200.000 zł, żeby było jakieś zabezpieczanie, ponieważ 

teraz postawieni zostaliśmy przed arcytrudną sytuacją. Nie możemy nie 

wypłacić nauczycielom tego co im się należy a nie wiemy czy starczy nam na to 

środków. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Wójta czy środki w takiej wysokości 

pojawią się na to zadanie i wygospodarowane będą z nadwyżki? 

Wójt tak zostaną zabezpieczone na to zadanie z nadwyżki.  

Skarbnik Rada Gminy musi pamiętać że środki na to zadanie będą wydzielone 

z nadwyżki budżetowej. 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk poddał pod głosowanie wniosek 

w sprawie wygospodarowania z nadwyżki środków na wypłatę wyrównań tzw. 

„czternastki” dla nauczycieli.  

„za” było 15 radnych, „przeciw nie” było i „wstrzymujących się od głosu” 

Radna jednogłośnie wyraziła zgodę na zabezpieczenie środków z nadwyżki na 

w/w zadanie.  

Wójt wyjaśnił, że nadwyżka budżetowa powstaje w wyniku zaoszczędzonych 

środków z roku poprzedniego i przy jej udziale można zrealizować jeszcze 

dodatkowo wiele zadań , a potrzeby zawsze są duże .  
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4) Radna Powiatu Wieluńskiego Krystyna Miśkiewicz  przybliżyła  nowym 

radnym działalność Koła Towarzystwa Przyjaciół Dzieci Niepełnosprawnych  

w Mierzycach na rzecz osób niepełnosprawnych na terenie Gminy Wierzchlas. 

Koło to działa na terenie gminy 12 lat siedzibę swoją ma w Ośrodku Zdrowia 

w Mierzycach skupia dzieci z terenu Gminy Wierzchlas, w dwóch przypadkach 

są to dzieci z terenu Gminy Wieluń. Dzieci z niepełnosprawnością jest coraz 

więcej. Podziękowała Radzie Gminy jak i pracownikom Urzędu Gminy bowiem 

część zadań jest spieranych przez Urząd Gminy za co serdecznie podziękował w 

imieniu swoim i dzieci.  

Dwa lata temu Rada Gminy wyraziła zgodę na finansowanie zajęć dla tych 

dzieci  z arterterapii. Zajęcia odbywała się   raz w tygodniu  przez dwie godziny 

i prowadzone były przez osobę ze specjalnością z oligofrenopedagogiką jest to 

specjalność która pozwala pracować nauczycielowi z dziećmi 

z niepełnosprawnością. Zajęcia zostały przerwane ponieważ Pani magister która 

prowadziła zajęcia urodził dziecko i nie było możliwości prowadzenia zajęć, 

obecnie pojawiał się możliwość aby powrócić do tych zajęć jeśli tylko Rada 

Gminy wyraziłaby taka wolę. Zajęcia  nadal odbywały by się w Szkole 

Podstawowej w Mierzycach raz w tygodniu po dwie godziny i dzieci bardzo 

chętnie uczestniczą w tego typu zajęciach 

Następnie pani Krystyna Miśkiewicz złożyła pismo w tej sprawie na ręce na 

ręce Przewodniczącego Rady Gminy aby radni zapoznali się z tą sprawa 

i  wyrazili zgodę na kontynuacje prowadzenia zajęć dla tych dzieci wzorem lat 

ubiegłych. 

Przewodniczący rady Gminy Jacek Młynarczyk powiedział, że na najbliższych 

Komisjach radni zajmą się tym tematem i radni nie będą mieli uwag co do 

dalszej  kontynuacji tych zajęć. 

 

Radna Powiatowa Krystyna Miśkiewicz w kilku słowach przybliżyła radnym 

i wszystkim zebrany na sesji sposób funkcjonowania ratownictwa według 

nowych przepisów, które wejdą w życie z dniem 1 lipca 2011 r. 

Narodowy Fundusz Zdrowia ma coraz to nowe pomysły i od 1 lutego br. będą 

obowiązywał nowe przepisy odnośnie funkcjonowania nocnej i świątecznej 

doraźnej pomocy medycznej.  

Obecny sposób funkcjonowania nocnej opieki lekarskiej zapewniał będzie tylko 

jeden podmiot. Do terenu naszego powiatu dołączono  gminy, które należały do 

Sieradza, Wieruszowa. Teren ten jest ogromny i powstanie chaos poprzez  

niewiedzę pacjętów. NFZ  ustaliło, że na teren całego województwa łódzkiego 

tylko jeden oferent. Na koniec dodał, że jeśli chodzi o ratownictwo to nic nie 

zostało przygotowane, wszystko jest nie zorganizowane i po raz kolejny w tym 

chaosie zagubiono pacjęta.  
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Punkt 9 

Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął IV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

„IV sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

 

 

Obrady zakończono o godzinie 12
30

. 

 


